
' \ 	 PROTOKOL 

z przeprowadzenia dyskusji publicznej nad przyj~tymi rozwillZaniami w projekcie 


zmiany Nr 20/1/2008 Studium Uwarunkowan i Kierunk6w Zagospodarowania Przestrzennego 


Miasta Rzeszowa w rejonie Zalesia 


Protok61 sporz'ldzono w dniu 25 wrzesma 2013 r., w Biurze Rozwoju Miasta Rzeszowa przy 
u1. Slowackiego 9 w Rzeszowie, przez Malgorza~ Szel~ , pracownika Biura Rozwoju Miasta 
Rzeszowa. 

Na podstawie art. II pkt 10 usta\\'Y z dnia 27 marca 2003 r. 0 planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (Oz. U. z 2012 poz. 647, z p6Zn. zm.) przeprowadzono dyskusj~ pubJiczn'l nad 
przyj~tymi rozwi¥<lI1iami w projekcie zmiany Nr 20/l/2008 Studium Uwarunkowan i Kierunk6w 
Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Rzeszowa w rejonie Zalesia, w zwia,zku z wprowadzeniem 
zmian po wczesniejszym wylozeniu do publicznego wgl'ldu. 

I. Lista obecnosci stanowi zal'lcznik do protokolu. 


Otwarcie dyslrusji publicznej i powitanie zebranych nasUijJilo 0 godz. 10°5 . 


II. Glos w dyskusji zabrali : 

1. 	 Pan mgr info arch. Grzegorz Ruszel, uprawniony urbanista, projektant z Biura Rozwoju Miasta 
Rzeszowa 

Pan Grzegorz Ruszel przedstawil granice obszaru obj~tego zmiall'l studium. Wyjasnil, ze dyskusja 
zorganizowana jest w trakcie ponownego wylozenia projektu zmiany studium do publicznego wgl'ldu, 
trwaj'lcego od 28 sierpnia do 9 paidziernika 2013 r. Powt6me wylozenie dotyczy zmiany teren6w 
zielonych na tereny mieszkaniowe jednorodzinne na osiedlu "Zimowit", mi~dzy u1. Lawendow'l 
i u1. Oaliow'l oraz zmiany przebiegu drogi KOL przy istniej'lcej u1. Herberta w terenie 
mieszkaniowym jednorodzinnym i wynika z ponowienia procedury, w zwia,zku z uwzgl~dnieniem 
cz~sci uwag, zlozonych podczas I wylozenia. Projektant poinformowal 0 mozliwosci skladania uwag, 
do dnia 31 paidziernika 2013 r., w zakresie dokonanych korekt wprowadzonych do projektu 
po wczesniejszym wylozeniu do publicznego wgl'ldu . Nast~pnie przedstawil zakres zmiany studium 
w tym projektowall'l struktur~ funkcjonalno przestrzenn'l i docelO\¥y projektowany uklad 
komunikacyjny przedmiotowego terenu. Om6wil szczeg61owo rozwi¥<lI1ia przyj~te w zmianie 
studium dla poszczeg6lnych obszar6w i wyjaSnil jakie korekty zostaly wprowadzone do projektu. 

2. 	 Pan Marek Latka zapytal 0 przeznaczenie terenu przy ul. Lawendowej ; jakie wskazano 
budownictwo w tym rejonie i jaki teren wyznaczono pod zabudow~ . 

W odpowiedzi: Pan Grzegorz Ruszel wyjaSnil, ze dla calego osiedla Zimowit wskazano kierunek 
zagospodarowania pod zabudow~ mieszkaniow'l jednorodzinn'l. Dopuszcza si~ lokalizowanie 
zabudowy uslugowej 0 charakterze podstawowym, uslug komercyjnych z dopuszczeniem us lug 
publicznych, dzialalnosci gospodarczej pozarolniczej , dr6g publicznych dojazdowych i lokalnych, 
dr6g wewn«trznych, parking6w, garaty , zieleni urZ<¥izonej i infrastruktury tecbnicznej. Dla zabudowy 
ustalono parametry i wskainiki urbanistyczne: rnaksymaln'l intensywnosc zabudowy mieszkaniowej 
jednorodzinnej - 1,2, rninimalny udzial powierzchni biologicznie czynnej nie mniej niz 30% terenu 
dzialki budowlanej , maksymaln'l wysokosc zabudowy trzy kondygnacje nadziernne, nie wyzej jak 
9,5m, dachy dwu lub wielospadowe 0 nachyleniu polaci od 25° - 45° albo dachy plaskie stosowane na 
calym obszarze w zespolach zabudowy rnieszkaniowej jednorodzinnej nie rnniejszych niz 
15 budynk6w mieszkaniowych. Parkowanie pojazd6w powinno bye zabezpieczone na wlasnych 
dzialkach. Projektant dodal, ze wskainiki te zostan'l uszczeg61owione w planie miejscO\:vym. 
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~ Pan Marek Latka zapytal dlaczego ustalono wysokosc zabudowy do 3 kondygnacji. Jego zdaniem 
realizacja bud).rnkow 0 takich gabarytach jest sprzeczna z warunkami i tradycj't lokalll't i zaburza 
charakter osiedla. UWa2:a, ze wystarczaj'tcym byloby dopuszczenie obiektow 0 2 kondygnacjach. 
Obawia siy, ze przy budynkach jednorodzinnych powstanie zabudowa wielorodzinna. 

Mieszkaniec os. Zimowit - powiedzial, ze zalozenia przy realizacji os. Zimowit byly dobre. Jednak 
utracHo one status osiedla 0 zabudowie willowej. Wyrazil opiniy, ze rejon ul. Sikorskiego 
i Robotniczej to "architektoniczna bomba". Walory uiytkowe zatraca siy w imiy ekonomii. 

W odpowiedzi: 
Pani mgr inz. arch. Anna Raiiiczuk, Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa '~Tyjasnila, 

ze w zmianie studium okreslono maksymaln't wysokosc zabudowy jednorodzinnej dla calego osiedla 
nie wiyksz't niz 9,5m. W trzech kondygnacjach moze zawierac siy 2 kondygnacje + poddasze, tj. 
parter, pi~tro i poddasze uiytkowe. Pani Dyrektor wyjaSnila, ze wplyo'll wniosek 0 zmiany kierunku 
zagospodarowania terenu w rejonie ul. Daliowej i Lawendowej z terenow zielonych na mieszkaniowe. 
W chwili obecnej obowi'lZuje miejscO\vy plan, ktory przeznacza ten teren pod zielen. W zwi'lZku 
z tym musi zostac opracowana zmiana planu miejscowego, ktora przeznaczy teren pod zabudowy 
i ustali faktyczn't wysokosc zabudowy. Pani Dyrektor poinformowala, ze w planowaniu 
i zagospodarowaniu przestrzennym naleiy uwzglydnic m.in. uwarunkowania ekonomiczne przestrzeni 
jak rowniez prawo wlasnooci. 
Pan Grzegorz Ruszel dodal, ze RozporzaAzenie Ministra Infrastruktury z dnia 12 kwietnia 2002 r. 
w sprawie warunkow technicznych, jakim powinny odpowiadac budynki i ich usytuowanie (Dz. U. 
2002 or 75 poz. 690 z pozn. zm.) okreSla budynki pod wzglydem 'wysokosci jako niskie (N) 
- do 12 m wl'tcznie nad poziomem terenu. 

3. 	 Pan Zbigniew Koryl, podniosl ze w s'tSiedztwie jego dzialki w rejonie ul. Powstancow 
Listopadowych, deweloper rna zamiar ,vybudowac budynek wielorodzinny na podstawie decyzj i 
o warunkach zabudO\vy. Pan Z. Koryl nie zgadza siy na lokalizacjy zabudowy wielorodzinnej 
w tym rejonie. Jego zdaniem panuje swoboda interpretacyjna przy wydawaniu decyzj i 
o warunkach zabudowy. Nie wnosi zastrzezen do projektu zmiany studium. Zadal pytanie, kiedy 
zostanie uchwalona zmiana studium Nr 201112008 i miejscowy plan zagospodarowania 
przestrzennego. 

W odpowiedzi: Pan Grzegorz Ruszel poinformowal, ze w zmianie studium, teren polozony pomiydzy 
ul. Powstailcow Listopadowych a projektowan't drog't glown't KDG wskazuje siy pod zabudowy 
mieszkaniow'tjednorodzinn't i uslugow't. Uchwalenie zmiany studium przewiduje siy do konca 2013 r. 
RownoczeSnie prowadzone s't prace nad projektem miejscowego planu Nr 84114/2004 Zalesie przy 
ogrodach dzialkowych. Po uchwaleniu zmiany studium, przys!<tPi siy do przygotowania projektu planu 
celem przedstawienia go do uzgodnien i zaopiniowania przez wlaSciwe organy i instytucje. Terminy 
realizacji opracowari mog't siy przesuwac z uwagi na ew. koniecznosc powtorzen procedury. 

4. 	 Pan Jerzy Zimon, zapytal jakich zmian dokonano w zagospodarowaniu terenu w rejonie ulicy 
Fiolkowej i Lawendowej. Zadal pytanie w jaki sposob odniesiono siy do wniosku zbiorowego 
kilkudziesi~ciu osob, ktorzy ''''I1osili 0 zachowanie terenow zielonych oraz protestowali przeciwko 
pol'tczeniu istnie.i¥ych ulic Fiolkowej z Lawendow't. Czy te uwagi zostaly uwzgl~dnione. 

W odpowiedzi: Pani Anna Rainczuk, Dyrektor BRMR ,vyjaSnila, ze Prezydent Miasta Rzeszowa 
uwzgl~dnil wniosek wlasciciela 0 zmian~ przeznaczenia terenu wskazanego pod zielen na zabudowy 
mieszkaniow't. 

Pan Jerzy Zimon poprosil 0 przedstawienie projektu planu. Informowal, ze mieszkaricy obawiaj't siy 
ze po odzyskaniu terenu przez bylych wlascicieli, deweloper wybuduje bloki. 

5. 	 Pan Marek Latka zapytal, dlaczego Miasto nie wykupi terenow pod zielen. 
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6. 	 Pan Zbigniew Koryl, infonnowat, ze po uchwaleniu planu rniejscowego, Miasto rna obowiqzek 

wykupic jedynie tereny przeznaczone pod cele publiczne, np . pod drogi. Zieleil nie jest celern 

publicznym. 

7 . 	 Pani Wladyslawa Wnuk, Pani Wioletta Michalik 
Pani Wladyslawa Wnuk podniosta ze na jej dzialce zaprojektowano tereny infrastruktury 

elektroenergetycznej. Zapytala jaki teren jest niezbC(dny dla tego typu funkcji i czy obszar ten 
zostal zmniejszony. Poinfonnowala, ze rozumie potrzebC( inwestycji jednak nadaJ nie okreslono 

jaki fragment jej dzialki zostal przeznaczony pod infrastruktUfC(. Infonnuje, ze posiada ok. 5 ha 

gruntu i nie rnoze na nirn nic wybudowac. Zadala pytanie dot. warunk6w wyceny pod stacjC( trafo. 

Pani Wioletta Michalik zapytala jaka czC(sc jej dzialki bC(dzie zaj~ pod teren infrastruktury 
elektroenergetycznej a jaka czC(sc zostanie przeznaczona pod zabudowC(. Infonnuje, ze 

uniernozliwiono zabudowC( jej dzialki. Podniosla, ze nie otrzyma decyzji 0 warunkach zabudowy 

gdyz w rejonie jej dziatki nie rna drag. Zapytala jakie przeznaczenie posiada teren dookola linii 

wysokiego napiC(cia. 

8 . 	 Pan Zbigniew Koryl zapytal czy zaklada si~ skablowanie linii elektroenergetycznych. 
Powiedzial, ze infrastrukturc( powinno siC( lokalizowac w pasach drogowych. Infonnowal, ze plan 

miejscowy podniesie wartosc gruntu tego terenu. 

W odpowiedzi : Pan Grzegorz Ruszel wyjasnil, ze uwagi pp . Wnuk i Michalik dotycZ'l obszaru 

wskazanego w zrnianie studiurn dla rozwoju systernaw kornunikacji i infrastruktury technicznej , 


w tyro infrastruktury wodno-sanitarnej oraz elektrycznej. Infonnowal, ze w projekcie planu, ktary jest 

rawnoczesnie opracO\.vywany, b~dzie dokladnie okreslony teren, przeznaczony pod infrastrukturc( 


elektroenergetyczn,\:. W studium uwarunkowail i kierunkaw zagospodarowania przestrzennego rniasta 

Rzeszowa uchwalonym w 2000 r. okreslono w tym rejonie teren infrastruktury technicznej. 


W przedmiotowej zmianie studium Nr 20/l/2008 lokalizacja zostala podtrzymana z niewielk,\: korektq 


w kierunku poludniowym. Ponadto wyjasnil, ze na lokalizacj~ Gl6wnego Punktu Zasilania niezb~dne 


jest zabezpieczenie terenu 0 powierzchni ok. 2 ha. 

Projektant zaprosil pp. W.Wnuk i W.Michalik na wylozenie projektu zmiany studium i poinfonnowal, 


ze udzieli szczeg610wych informacji na temat kazdej dzialki po zakoilczeniu dyskusji - ile terenu 

przeznaczono pod zabudowC( a ile pod infrastrukturC(. 


Pani Anna Rainczuk, Dyrektor BRMR poinfonnowala 0 rozmieszczeniu GPZ na obszarze miasta. 


Wyjasnila, ze w obowi'l:Zllj,\:cym studium uwarunkowail i kierunkaw zagospodarowania 


przestrzennego, obszar przy granicy z osiedlem Slocina jest wskazany jako teren rolny. W zmianie 

studium okreslono inne funkcje dla tego terenu. 


Pani Dyrektor przedstawila projektowany, doceJowy system komunikacyjny miasta Rzeszowa 

w powiqzaniu z ukladern zewnC(trznym. Poinformowala 0 planowanej strukturze funkcjonalno


przestrzennej osiedla Zalesie w powiqzaniu z terenami S<\Siednirni. 


9. 	 Pan Jerzy Zimon zadal pytanie kiedy zostanie opracowany projekt planu w rejonie ulic 


Fiolkowej i Lawendowej i udostC(pniony do publicznego wgl'l:du . 

W odpowiedzi : Pani Anna Rainczuk Dyrektor BRMR poinfonnowala 0 tenninach wynikaj,\:cych 

z procedury sporzqdzania projektu zmiany studium i planu miejscowego. Wyja.snila, ze termin 

udostC(pnienia projektu planu do publicznego wgl'l:du bC(dzie podany w formie ogloszeil i obwieszczeil 
w gazecie "Nowiny", w BIP na stronie intemetowej UrzC(du Miasta Rzeszowa oraz na tablicach 

ogloszeil w UrzC(dzie. Obwieszczenie 0 wylozeniu zostanie rawniez przekazane do PrzewodnicZ'lcego 

Rady Osiedla. 

10. Pani Kinga Warchol zadala pytanie dotycZ'lce splywu wad w rejonie Kamionki (pytanie odnosilo 
sif;. do obszaru poza opracowaniem przedmiolowej zmiany s/udium Zalesie) 
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W odpowiedzi : Pani Anna Rainczuk Dyrektor BRMR poinformowala 0 planowanych rozwiqzaniach t 

calego systernu odprowadzenia w6d opadowych w poludniowo-wschodniej cz~sci Miasta. 

Na zakonczenie Pani Dyrektor przyponmiala 0 mozliwosci skladania uwag do zmiany studiurn, 

do dnia 31 paidziemika b.r., oraz poinformowala 0 przebiegu procedury formalno-prawnej dotycz'l,cej 

rozpatrywania zlozonych uwag, zgodnie z ustaw'l, 0 planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennyrn. 

Po upewnieniu si~, ze nie rna wi~cej pytail, Pani Dyrektor podzi~kowala zebranyrn za udzial 

w dyskusji . 


Dyskusj~ publicZll'l: nad rozwi~iami przyj~tyrni w projekcie Nr 20/1/2008 Studium Uwarunkowan 

i Kierunk6w Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Rzeszowa w rejonie Zalesia, zakOI1czono 

o godz. 1115 

III. 	 Ustalenia z dyskusji : 


uczestnicy dyskusji zapoznali sit( z ustaleniarni przyj~tyrni w projekcie zmiany studiurn 

oraz dokonanych korektach po wczeSniejszym vvylozeniu do publicznego wgl'l:du, 

poinformowano 0 procedurze sporZ'l,dzania projektu zmiany studiurn. 


Protok61 sporz'l,dzono w 3 egzernplarzach, z przeznaczeniem: 


1) dla Prezydenta Miasta; 


2) do dokumentacji planistycznej ; 


3) do publicznego wgl'l,du . 


Protok61 zawiera 4 ponumerowane strony. 

Rzesz6w, 25 wrzesnia 2013 r. 
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